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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ludovic Orban, anunț așteptat de mii de români: 'OUG va fi publicată 

astăzi sau mâine' 

Guvernul a aprobat eșalonarea datoriilor restante de la declanșarea stării de urgență 

și a prelungit termenele pentru executări și accesorii. Premierul Ludovic Orban a 

anunțat luni că OUG va fi publicată în Monitorul Oficial astăzi sau mâine. 

„Noi am adoptat măsură după 25 octombrie. Se pot face cereri de reeșalonare. 

Ordonanța de Urgență va fi publicată în Monitorul Oficial astăzi sau mâine”, a 

anunțat premierul. 

Guvernul a aprobat, joia trecută, aplicarea procedurii alternative simplificate de 

acordare a eșalonării la plată pentru cel mult 12 luni, pentru obligațiile 

bugetare principale și accesorii a căror scadență/termen de plată s-a împlinit după 

data la care a fost declanșată starea de urgență și până la data eliberării 

certificatului de atestare fiscală, potrivit unui comunicat al Ministerului Finanţelor. 

Totodată, Executivul a decis prelungirea până la 25 decembrie a perioadei în 

care nu se percep dobânzi și penalități pentru obligațiile fiscale neachitate la 

termen, a căror scadență s-a împlinit după declanșarea stării de urgență. 

Până la 25 decembrie 2020 organele fiscale nu vor începe executarea silită, 

dând posibilitatea debitorilor de a se decide cu privire la accesarea facilităților 

fiscale oferite corespunzător situației sale fiscale. 

Beneficiari ai facilității de eșalonare simplificată sunt toți contribuabilii, 

indiferent de forma de proprietate, inclusiv cei care au în derulare o înlesnire la 

plată potrivit Codului de procedură fiscală și care nu înregistrează obligații fiscale 

restante la data declarării stării de urgență, sau acestea au fost achitate până la 

eliberarea certificatului fiscal. 
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Această măsură are ca scop, pe de o parte, din perspectiva contribuabililor, 

susținerea conformării la plată, pentru contribuabilii aflați în dificultate generată de 

lipsa de lichidități financiare, ca urmare a crizei provocate de pandemia COVID-

19, iar pe de altă parte, din perspectiva statului, asigurarea încasării unor sume 

certe și periodice la bugetul general consolidat. 

Pentru acordarea eșalonării contribuabilul, trebuie să îndeplinească următoarele 

condiții: 

1. a) să depună cerere până la data de 15 decembrie 2020, inclusiv. La 

cerere, debitorul poate anexa graficul de eșalonare cuprinzând cuantumul 

propus al ratelor de eşalonare; 

2. b) să nu înregistreze obligații bugetare restante la data declarării stării de 

urgență și neachitate ulterior. 

3. c) să nu se afle în procedura insolvenței; 

4. d) să nu se afle în dizolvare potrivit prevederilor legale în vigoare; 

5. e) să aibă depuse toate declarațiile fiscale; 

6. f) să nu i se fi stabilit răspunderea potrivit legislației privind insolvența 

și/sau răspunderea solidară, potrivit prevederilor  25și 26 din Legea nr. 

207/2015 privind Codul de procedură fiscală, cu modificările și completările 

ulterioare. 

Eșalonarea la plată nu se acordă pentru sume de până la 500 de lei, în cazul 

persoanelor fizice, respectiv 5.000 de lei, în cazul persoanelor juridice. 

Pot beneficia de eșalonarea simplificată și debitorii aflați în insolvența pentru 

obligațiile curente născute după declararea stării de urgență, dar și cei care au 

eșalonare la plată conform Codului de procedură fiscală. 

Întrucât eșalonarea simplificată nu presupune constituirea de garanții, legiuitorul, 

în acord cu mediul de afaceri și ceilalți parteneri sociali, a instituit plata unei 

dobânzi. Nivelul de dobânzii este redus la jumătate, respectiv 0,01% pe zi de 

întârziere adică la 3,65 % pe an (față de Codul de procedură fiscală care prevede 

nivelul dobânzii de 0,02% pe zi de întârziere). 

https://static.anaf.ro/static/10/Anaf/cod_procedura/Cod_Procedura_Fiscala_11022020.htm#a25
https://static.anaf.ro/static/10/Anaf/cod_procedura/Cod_Procedura_Fiscala_11022020.htm#a26
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Debitorul poate solicita modificarea eșalonarii prin includerea în eșalonare a 

obligațiilor născute după acordarea eșalonării la plată de 2 ori pe perioada 

eșalonarii. 

Dacă debitorul pierde eșalonarea, poate solicita menținerea acesteia tot de 2 ori. 

Debitorul poate anexa graficul de eşalonare cuprinzând cuantumul propus al 

ratelor de eşalonare, care poate cuprinde rate diferențiate de plată. 

Avantajele acestei măsuri: 

 este o alternativă la măsurile fiscale adoptate după intrarea în starea de 

urgență, pentru care perioada de aplicare încetează la data de 25 octombrie 

2020; 

 este o procedură simplificată de acordare a eșalonării la plată, pentru 

contribuabilii care au fost buni platnici până la data intrării în starea de 

urgență. Față de procedura normală de acordare a eșalonării, potrivit Codului 

de procedură fiscală, procedura și documentele depuse de debitori sunt 

simplificate, în sensul că se acordă eșalonare numai în baza unei cereri, fără 

a fi depuse alte documente. 

 termenul de soluționare este mult diminuat – 5 zile de la data depunerii 

cererii, întrucât nu este necesară o analiză amplă asupra situației fiscale a 

debitorului; 

 se suspendă executarea silită pentru obligațiile bugetare ce fac obiectul 

eșalonării la plată; 

 nu se constituie garanții, ținând cont de termenul scurt de acordare eșalonării 

la plată (12 luni), de situația dificilă cu care se confruntă contribuabilii din 

perspectiva lichidităților financiare mult diminuate față de perioada 

anterioară intrării în starea de urgență, precum și de necesitatea susținerii 

mediului de afaceri pentru revitalizarea activității; 

 nu se consideră a fi restante obligațiile bugetare pe perioada eșalonării la 

plată; 
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 pe perioada eșalonării la plată, contribuabilii trebuie să achite toate 

obligațiile născute în această perioadă, cu posibilitatea de prelungire a 

termenelor de plată; 

 debitorul poate solicita, o singură dată pe perioada de valabilitate a 

eșalonării la plată, modificarea eșalonării la plată prin includerea în 

eșalonare a obligațiilor ce constituie condiție de menținere a valabilității 

acesteia; 

 debitorul poate menține eșalonarea la plată, pierdută, o singură dată pe 

perioada de valabilitate a eșalonării la plată, respectiv în cele 12 luni de 

eșalonare. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 1.29% -  rata şomajului înregistrat în evidenţele AMOFM Bucureşti în luna 

septembrie 2020 

La sfârșitul lunii septembrie, în evidențele Agenției Municipale pentru Ocuparea 

Forței de Muncă Bucureşti erau înregistrați 15343 șomeri (din care 8200 femei), 

rata șomajului fiind de 1.29%.  

Comparativ cu luna precedentă, când rata șomajului a fost de 1.29%, în această 

lună, acest indicator s-a menţinut constant. 

Din totalul de 15343 persoane înregistrate în evidențele AMOFM Bucureşti, 4881 

erau beneficiari de indemnizţie de şomaj, iar 10462 erau șomeri neindemnizați. În 

ceea ce privește mediul de rezidență, 0 șomeri provin din mediul rural și 15343 

sunt din mediul urban. 
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Structura șomajului pe grupe de vârste se prezintă sugestiv astfel: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Șomerii cu studii liceale au ponderea cea mai mare în totalul şomerilor înregistraţi 

în evidenţele AMOFM Bucureşti (34.11%), urmat de cei cu studii superioare 

(28.17%), iar 18.26% au absolvit şcoala profesională/de arte şi meserii. Șomerii cu 

nivel de studii gimnaziale reprezintă 16.42% din totalul șomerilor înregistrați, cei 

cu studii postliceale sunt 1.94%, iar cei cu studii primare şi fără studii, 1.10%. 

Structura șomerilor înregistrați pe nivel de ocupabilitate, stabilit prin profilare, se 

prezintă astfel: 1962 persoane foarte greu ocupabile, 4599 greu ocupabile, 4388 

mediu ocupabile, iar 4394 sunt persoane ușor ocupabile.  

Grupa de 

vârstă 

Stoc la 

finele lunii 

Total 15343 

< 25 ani 397 

între 25-29 1437 

între 30-39 3641 

între 40-49 4427 

între 50-55 3042 

> 55 ani 2399 
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Încadrarea într-o categorie de ocupabilitate se realizează ca urmare a activităţii de 

profilare a persoanelor înregistrate în evidenţele noastre. Informaţii detaliate despre 

structura şomajului la nivelul municipiului Bucureşti sunt afişate pe pagina de 

internet a AMOFM Bucureşti, la adresa www.bucuresti.anofm.ro. 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 

 

 Arbitrul pensiilor și asigurărilor, copleșit de procese. ASF pierde pe bandă, 

iar deciziile sale rămân în aer. La mijloc sunt milioane de români  

Aproape toate deciziile luate de Consiliul Autorității de Supraveghere Financiară 

în ultimii ani au fost contestate în instanță și, cel puțin în ceea ce privește 

asigurările și mai ales în ultimii 2-3 ani, contestatarii au primit, integral sau doar 

parțial, câștig de cauză. Transpuse în piață, toate aceste procese pierdute, fie și 

parțial sau temporar, înseamnă că ASF își pierde practic capacitatea de a 

supraveghea, controla și de a evita situații în care companiile nu mai respectă 

legislația în vigoare, mai ales în ceea ce privește plata daunelor, adecvarea 

capitalului și a rezervelor.  

În plus, angajați ai ASF din zona de control sunt ei înșiși amenințați cu plângeri 

sau chiar dați în judecată de cei pe care îi controlează, fără ca ASF să poată să le 

asigure consultanță juridică.  

Acoperirea juridică a deciziilor pare să fie una dintre cele mai mari probleme ale 

Autorității de Supraveghere Financiară (ASF) în ultima vreme, cel puțin în zona de 

asigurări, unde pur și simplu nu reușesc să mai convingă instanțele că au dreptate și 

că măsurile luate trebuie să se aplice imediat. Și acesta nu ar fi neapărat un lucru 

atât de grav, dacă la mijloc nu ar fi vorba de peste 6 milioane de clienți doar în 

zona RCA și de un total de aproximativ 15,5-16 milioane de contracte de asigurare 

valide, adică de două ori mai mult decât toate depozitele bancare din România și de 

trei ori mai mult decât toate contractele de credit.  

Faptul că ASF pierde procese poate avea efecte nefaste asupra acestor milioane de 

clienți, persoane fizice și firme, care pot ajunge în situația de a nu mai fi 

despăgubiți în caz de daună, sau de a primi despăgubirea incompletă sau mult mai 

târziu decât prevede legea.  

http://www.bucuresti.anofm.ro/
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Aceasta pentru că majoritatea proceselor pierdute se referă la sancțiuni sau măsuri 

de redresare impuse unor firme despre care ASF a considerat că nu respectă legea 

în ceea ce privește gestionarea dosarelor de daună, constituirea rezervelor de daună 

sau calculul necesarului de capital.  

Altfel spus, firme despre care ASF a considerat că nu își onorează corespunzător 

obligațiile față de păgubiți.  Într-o comparație extremă, dacă ASF ar decide 

ridicarea licenței de RCA pentru una dintre firme, măsură care vine doar în situații 

foarte grave când există deficit de rezerve sau probleme majore cu plata daunelor, 

sunt șanse mari ca măsura să fie suspendată de instanță. Iar, într-un astfel de 

context, câteva luni de suspendare a decizie ar însemna o povară suplimentară de 

zeci de milioane de euro pentru Fondul de Garantare a Asigurailor (FGA), în caz 

de faliment și zeci de mii de oameni care nu își vor mai primi drepturile decât după 

o perioadă lungă.  

Cu destul de mare ușurință- e neclar dacă din cauza proastei motivări  juridice, a 

lipsei de înțelegere a domeniului din partea judecătorilor sau chiar din cauze care 

țin de constatările echipei de control- firmele vizate au reușit fie să răstoarne fie, 

cel mai des, să suspende diversele decizii de sancționare ori de impunere a unor 

măsuri de redresare.  

În jocul proceselor au intrat și terți din cirucitul asigurărilor, interesați ca deciziile 

ASF să își facă efectul, în condițiile în care se judecă la rândul lor cu firmele 

sancționate pentru anumite sume de bani. Este vorba despre mai multe service-uri 

auto și despre organizația  

COTAR, care reprezintă circa 18.000 de firme din domeniul transporturilor, dar și 

1.500 de service-uri,în general adiacente unora dintre transportatori.  

COTAR a încercat să intre ca terț în procesele ASF cu City Insurance și Euroins, 

cei mai mari jucători din zona RCA și firmele unde au asigurare mai bine de trei 

sferturi din șoferii din România, însă a fost refuzat de fiecare dată, chiar de către 

ASF.   
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Iată ce spune Vasile Ștefănescu, președintele COTAR, despre situația în care s-a 

ajuns: " Nu am înțeles nici no și nici avocații de ce ASF a solicitat instanței de 

judecată interzicerea interzicerea intervenției COTAR în favoarea ASF. în 

procesele intentate de către City Insurance și Euroins.  

Președintele nu cred că a fost informat , ținând cont de faptul că ASF are un interes 

onest și de bună credință în relația cu cei 8 milioane de asigurați RCA , dintre care 

facem și noi parte. Suntem siguri că ASF va accepta, pe viitor, orice sprijin din 

partea noastră , a tuturor celor care direct sau indirect au legatură cu acest segment, 

respectiv asigurarea RCA.  

COTAR va interveni în favoarea ASF în toate procesele intentate de companiile 

mai sus menționate împotriva sancțiunilor și măsurilor legale luate de către 

consilul de conducere al autorității de supraveghere".    

Iată, mai jos, cele mai cunoscute cazuri pierdute de ASF în ultima vreme, cu 

posibile efecte asupra pieței și asupra consumatorilor   Cazul Tobescu-Guetcheva- 

Euroins  

Cea mai recentă decizie semnificativă luată de Consiliul ASF a fost sancționarea 

societății Euroins cu amendă și ridicarea aprobărilor pentru principalii directori ai 

companiei, Mihnea Tobescu și Milena Guetcheva.  

În plus, ASF a decis să impună și unele măsuri pentru revenirea societății în 

parametrii normali. Printre acestea, reevaluarea procedurilor de gestionare a 

dosarelor de daună, recalcularea rezervelor și chiar o majorare de capital 

substanțială (circa 150 de milioane de lei), menită să aducă societatea în parametrii 

de solvabilitate impuși de lege.  

Aceste decizii era luate pe 1 octombrie, iar zilele trecute, după nici trei săptămâni, 

una dinte ele era suspendată.  

Mihnea Tobescu, directorul Euroins, a obținut suspendarea deciziei împotriva sa, 

până când se va pronunța instanța care judecă procesul privind anularea actului, și 

se întoarce deja la birou, de mâine, luni. El nu mai trebuie să plătească nici amenda 

de 100.000 de lei, momentan. Colega sa aflată în aceeași situație, Milena 

Guetcheva, a deschis la rândul său proces, după cum a anunțat în premieră 

Hotnews, și, având în vedere că există deja un precedent sunt șanse să îl și câștige. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 23 octombrie 2020 9 

 

Nu în ultimul rând, mâine, luni, se pronunță instanța și pe cererea de suspendare a 

deciziei privind societatea, adică planul de măsuri despre care am vorbit mai sus. 

Vom reveni cu detalii imediat ce decizia va fi publicată, dar, dacă decizia va fi 

suspendată nu înseamnă altceva decât că societatea va continua să funcționeze cu 

un deficit de capital și de rezerve până când o altă instanță va decide definitiv că 

ASF a avut dreptate. Desigur, există și posibilitatea ca ASF să se fi înșelat, situație 

în care măsurile sale vor fi complet anulate.    

Cazul City Insurance  

Înainte de Euroins a fost, însă, City Insurance. Societatea a obținut, în plină 

pandemie, suspendarea unei decizii ASF care, în esență, conținea măsuri 

asemănătoare cu cele despre care am vorbit în cazul Euroins. Decizia de 

suspendare a luat prin suprindere nu doar ASF ci și conducerea firmei de asigurări, 

însă cert este că, de atunci și până acum au trecut aproape cinci luni în care City 

Insurance nu a mai fost obligată să își majoreze capitalul cu 16,5 milioane de euro 

și nici să reanalizeze 100.000 de dosare de daună, așa cum ceruse ASF. Și nici nu 

va fi obligată până când nu se va termina procesul privind anularea deciziei. Iar 

procesul nu a trecut încă nici de prima etapă, cea  a fondului. Detalii despre 

impunerile ASF suspendate de instanțe la cererea City Insurance precum și despre 

problemele celei mai reclamate firme de asigurare din România, într-un material 

exclusiv ECONOMICA.NET  

Cazul LIG Insurance  

Un caz mai puțin cunoscut, din cauza dimensiunii relativ mici a societății vizate, 

dar "pe nedrept" marginalizat având în vedere posibilele efecte ale deciziei 

obținute este cel al LIG Insurance. Societății i-a fost ridicată licența și i s-a cerut 

falimentul de către ASF, pe motiv că nu respecta regulile de sovabiltate și 

lichiditate.  

Într-o premieră absolută, firma cu afaceri destul de dubioase în Italia și cu expuneri 

încă neclare pe asigurări de garanții a căror durată ajunge și la 50 de ani a reușit să 

convingă instanța că ASF i-a ridicat abuziv licența. Deși mare lucru nu se mai 

poate întâmpla cu firma respectivă, pentru că ea a fost desființată de facto ca 

societate de asigurări, este o pierdere majoră pentru ASF , în condițiile în care 

argumentele LIG pot deveni argumentele altor firme, mai mari, în viitor.  
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În cazul LIG este vorba inclusiv despre scăpări majore ale statului, remediate 

parțial între timp. Aici detalii despre cazul LIG Insurance  

Angajații ASF, sub presiune și fără sprijinul juridic al instituției  

O altă latură a lipsurilor ASF din zona juridică este reprezentată de relația pe care 

instituția o are cu angajații, mai ales cu cei din zona de control, cei mai expuși 

presiunilor. În prezent, mulți dintre acești angajați sunt fie amenințați cu judecata 

fie chiar dacă în judecată în civil sau în penal, în urma deciziilor pe care le-au luat 

ăn legătură cu sancționarea anumitor companii. Mai mult, pe numele unora dintre 

angajați sunt formulate constant plângeri către mai toate instituțiile statului, de la 

Președinție la DNA.  

În toate aceste demersuri, angajații ASF nu beneficiază de consiliere din partea 

instituției, fapt care îi face vulnerabili și care, în final, poate pune sub semnul 

întrebării actul de control. Un angajat amenințat sau dat în judecată de o firmă 

(drept absolut constituțional al respectivei firme) se poate gândi de mai multe ori 

înainte de a sancționa firma, atunci când nu e apărat de instituției.  

Noul președinte ASF, Nicu Marcu, are intenția de a acoperi acest deficit de 

protecție, însă până acum nu au fost luate măsuri concrete. În acest sens vine însă o 

lege trecută deja de Camera Deputaților care, pe lângă unel părți negative cum ar fi 

facilități supimentare pentru membri Consiliului ASF, vine și cu prevederea ca 

angajații ASF din control să beneficieze de consiliere juridică din partea instituției.  

AICI detalii despre legea care modifică funcționarea ASF 

 

Informaţiile publicate de ECONOMICA.net pot fi preluate de alte publicaţii doar 

în limita a 500 de caractere, cu două link-uri active către sursă, din care unul în 

lead. Orice abatere de la această regulă constituie o încălcare a Legii 8/1996 

privind dreptul de autor. 

(Sursa: economica.net) 
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 România a avut în al doilea trimestru din 2020 a patra cea mai mică creștere 

a datoriei publice raportate la PIB dintre statele membre UE față de 

trimestrul anterior dar s-a situat la media UE dacă raportarea se face față de 

același trimestru al anului precedent, potrivit datelor publicate de Eurostat. 

Explicația constă în faptul că am fost campioni europeni detașați 

la deficit bugetar în trimestrele anterioare declanșării pandemiei, după care, în 

pofida gestiunii bune din punct de vedere al finanțelor publice în criză, rezultatul 

nu a mai putut fi îmbunătățit decât la nivelul de declin mediu pe UE într-o situație 

de criză. 

În care a trebuit să ne împrumutăm, ca toate celelalte state europene.  Dar nu numai 

pentru situația apărută ci și pentru obligațiile antamate anterior, când nu știam că 

va veni criza. Ceea ce, pe de o parte și mai remarcabil rezultatul pe T2 2020, dar pe 

de alta ne atrage atenția să nu mai forțăm cheltuieli sociale suplimentare. 

 

Simplificat, ca de obicei, am gestionat mai slab perioadele bune și ne-am arătat 

mai performanți doar atunci când ne-a ajuns cuțitul la os. Pentru referință, în 

T3 2020, cel mai slab în urma noastră a stat Ungaria (-3,4% din PIB comparativ cu 

-5,9% în cazul României), Polonia a avut -0,9% din PIB, Cehia -0,3% din PIB iar 

Bulgaria a consemnat excedent de 0,8% raportat la PIB. 

Preocupată anterior crizei să adopte moneda unică europeană, Bulgaria a ajuns 

chiar, în T4 2020, să urce excedentul bugetar la +3,1%, ceea ce a ajutat-o să 

coboare în T1 2020 la doar -0,7% iar în T2 să se oprească la -5,7%. Pentru că a 

performat ÎNAINTEA CRIZEI, deși a avut rezultate mai ceva mai slabe decât noi 

ÎN CRIZĂ, deficitul lor a rămas undeva spre jumătate față de al nostru (-5,7% față 

de -11,1%). 

https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/deficit
https://cursdeguvernare.ro/dictionar-economic/excedent
https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/10/soldul-bugetar.png
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Una peste alta, am rămas (încă) pe poziția a șasea în clasamentul celor mai 

mici datorii publice din UE cu 41,1% din PIB, valoare ceva mai mare față de 

Cehia sau Suedia dar sub cea consemnată de Ungaria sau Polonia, toate plasate în 

afara Zonei Euro. Problema mare fiind să nu mai creștem în continuare 

deoarece dobânzile la care ne putem împrumuta nu ne avantajează deloc (chiar 

dacă au scăzut sub 3,5%). 

De reținut, România a înregistrat între al doilea trimestru din 2019 și al doilea 

trimestru din 2020 cea mai mare creștere a datoriei publice exprimată în monedă 

națională (dobânzile și comisioanele se achită din taxe și impozite colectate în lei), 

respectiv 28% (de la circa 338 miliarde la 432 miliarde), peste Cehia (+25%), 

Polonia (19%) sau Ungaria (9%). 

Avansul datoriei publice T2 2020 la T1 2020 a fost al patrulea cel mai mic din UE. 

Cu doar 3,6 puncte procentuale (ajutați și de faptul că am pornit de la o creștere de 

PIB de 2,4% pe T1), ne-am poziționat mult mai bine față de media UE (8,4 puncte 

procentuale) și doar peste performerele Bulgaria (+1,2 pp), Suedia (+1,3 pp) și 

Luxemburg (+1,6 pp). 

Nu la fel de bine arată evoluția față de T2 2019 în termeni ajustați sezonier, unde 

ne-am dus la mijlocul clasamentului cu 7,2 puncte procentuale, dar am rămas sub 

media UE (+8,1 pp), între Polonia (7,1 pp) și Cehia (7,3 pp). 

Atenție mare, însă, acestea au intrat pe minus exclusiv în criza pandemică 

(ambele cu -7,2 pp în T2 2020). 

Una peste alta, datele apărute acum și certificate de Eurostat nu arată prea rău dar 

ar trebui să avem grijă „să nu ne culcăm pe o ureche.” 

Top of Form 

Bottom of Form 

Acordarea unor beneficii sociale majorate prin lege în baza unei creșteri economice 

care s-a transformat din motive obiective în declin accentuat ar conduce la 

acumularea rapidă de datorii nesustenabile, care riscă să dezechilibreze economia 

exact când am avea mare nevoie să atenuăm efectele pandemiei și ne revenim din 

criză. 
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(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

 Peste 7.600 de persoane şi-au găsit locuri de muncă prin ANOFM Bucureşti 

în primele nouă luni 

Peste 7.600 de persoane şi-au găsit locuri de muncă prin intermediul Agenţiei 

Naţionale pentru Ocuparea Forţei de Muncă Bucureşti (ANOFM) în primele nouă 

luni ale anului, potrivit unui comunicat remis luni de instituţie. 

 

Astfel, în perioada 1 ianuarie - 30 septembrie 2020, au fost încadrate 7.674 

persoane, din care 3950 sunt de sex feminin. 

 

Din totalul persoanelor ocupate până la data de 30 septembrie 2020, 2.813 au peste 

45 de ani, 2.791 au vârsta cuprinsă între 35 şi 45 de ani, 1.749 au între 25 şi 35 de 

ani, iar 321 sunt tineri sub 25 de ani (dintre care 193 tineri NEET). În funcţie de 

rezidenţă, persoanele angajate 7.650 în perioada de referinţă provin din mediul 

urban. 

 

Nivelul de pregătire al persoanelor pentru care a fost identificat un loc de muncă 

arată că cele mai multe au studii liceale - 3065, studii universitare 2001, iar 1.409 

sunt cu studii profesionale. 

 

Din numărul total de persoane încadrate prin intermediul AMOFM Bucureşti, în 

perioada 1 ianuarie - 30 septembrie, 2.801 (36,5%) fac parte din categoria celor 

greu ocupabile. 

 

"Precizăm că încadrarea într-o categorie de ocupabilitate se realizează ca urmare a 

activităţii de profilare a persoanelor înregistrate în evidenţele AMOFM Bucureşti", 

afirmă reprezentanţii instituţiei. 

 

Pentru integrarea pe piaţa muncii, persoanele aflate în căutarea unui loc de muncă 

înregistrate în baza de date a agenţiei pentru ocuparea forţei de muncă în a cărei 

rază au domiciliul sau reşedinţa beneficiază de pachete personalizate de măsuri 

active prevăzute de Legea nr. 76/2002 privind sistemul asigurărilor pentru şomaj şi 

stimularea ocupării forţei de muncă, modificată şi completată ulterior. 
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Instituţia menţionează că, în perioada 01 ianuarie -30 septembrie 2020, numărul 

persoanelor care au beneficiat de asistenţă pentru înregistrarea în evidenţă ca 

persoane în căutare de loc de muncă, în vederea asigurării protecţiei sociale privind 

acordarea indemnizaţiei de şomaj sau cuprinderea în măsuri active, a fost de 

20.023 persoane.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Societatea de Medicina Familiei, nemultumita de OUG privind tratarea 

asimptomaticilor: Introduce notiuni punitive ilegale; este emisa fara 

consultarea cu practicienii 

Societatea Nationala de Medicina Familiei/Medicina Generala (SNMF) reproseaza 

Guvernului ca a emis OUG 180/2020 prin care bolnavii de COVID asimptomatici 

sau cu simptome usoare vor fi tratati la domiciliu fara o consultare prealabila a 

practicienilor. Reprezentantii SNMF precizeaza ca actul normativ introduce notiuni 

punitive si imperative precum "penalizare" sau "obligatie", care este ilegala, si nu 

are nicio prevedere care sa clarifice procedurile de testare si de ingrijire. 

 

"Societatea Nationala de Medicina Familiei/Medicina Generala (SNMF) constata 

cu indignare ca exista o noua << traditie >>, cel putin imorala daca nu si ilegala, 

cea a emiterii de acte normative care privesc sistemul medical (medici si pacienti) 

fara consultare cu practicienii sau cu reprezentantii pacientilor. In acest context se 

incadreaza si recenta OUG 180/2020 care prevede ca bolnavii COVID-19 

asimptomatici sau cu forme usoare de boala raman la domiciliu, fara o evaluare 

initiala prin investigatii de laborator sau imagistice. Actul normativ utilizeaza 

notiuni punitive si imperative ca << penalizare >> sau << obligatie >> - ilegala, de 

altfel - si nu stipuleaza nimic care sa clarifice proceduri de testare si de ingrijire, de 

atitudine in fata pacientului asimptomatic cu comorbiditati semnificative sau a 

pacientului care refuza testarea. Singurii vinovati pentru tot ce s-ar putea petrece 

vor fi medicul si eventual pacientul", arata un comunicat de presa al SNMF emis 

duminica, 25 octombrie. 

https://ziare.com/social/medici/
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Sursa mentionata adauga ca aceasta OUG reprezinta o dovada a lipsei de 

consideratie fata de un sfert din medicii din Romania si pacientii acestora. 

 

"Astazi, intr-o reala dar nedeclarata oficial stare de urgenta, fapt atestat de numarul 

zilnic de cazuri noi, acest act normativ, aproape fara continut, reprezinta dovada 

lipsei de consideratie fata de un sfert dintre medicii din Romania si pacientii lor. 

Ignorati voit de autoritati in ultima jumatate de an, medicii de familie sunt 

redescoperiti doar pentru a fi impovarati cu noi responsabilitati birocratice si 

pedepse atunci cand sistemul nu mai face fata. Inrobirea medicilor de familie cu 

contracte obligatorii si pedepse nu va salva nici sistemul si nici vieti omenesti. Ba 

dimpotriva! Vrem sa asiguram populatia ca noi, medicii de familie, la fel ca toti 

ceilalti profesionisti din sanatate, vom fi in continuare alaturi de toti pacientii nostri 

si ii vom ingriji cu toate resursele si capacitatea noastra, asa cum am facut de la 

inceputul pandemiei", potrivit documentului de presa. 

Societatea de Medicina de Familie precizeaza ca va gasi solutii care nu au fost 

identificate de decidenti, deoarece medicii cunosc mult mai bine realitatile 

sistemului decat policienii si functionarii din birouri. 

 

"Vom utiliza consultatia la distanta si vom ingriji astfel pacientii cu COVID-19 

fara a-i pune in pericol pe ceilalti pacienti neinfectati cu SARS CoV-2 si care in 

continuare au nevoie de ajutorul nostru, mai ales in contextul actual al reducerii 

semnificative a accesului la alte servicii medicale. Pentru ca da, atat cei infectati si 

contactii lor, cat si contactii contactilor sau cei care au auzit de SARS-CoV-2 doar 

la televizor au nevoie de noi! Vom gasi solutii pe care decidentii inca nu le-au 

identificat pentru ca in relatie directa cu pacientii si cu boala, cunoastem realitatile 

sistemului mult mai bine decat le cunosc politicienii si functionarii din birouri si 

vom continua sa ne indeplinim menirea, protejarea pacientului si a comunitatii. 

Asa am facut si atunci cand s-a hotarat, impotriva tuturor semnalelor noastre si a 

evidentelor nonsensuri, reintroducerea cardului de sanatate! Avem nevoie de 

resurse suplimentare, dar avem nevoie, mai ales, de respect si colaborare din partea 

autoritatilor!", a conchis sursa citata. 

https://ziare.com/social/servicii/
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Ordonanta de Guvern referitoare la bolnavii asimptomatici sau cu simptome usoare 

prevede ca acestia vor fi monitorizati de catre medicii de familie "daca riscul 

contaminarii altor persoane sau al raspandirii bolii este redus".  

Concediile medicale pentru aceste persoane vor fi emise tot de catre medicii de 

familie, la fel si pentru persoanele care s-au aflat in izolare. Medicii de familie vor 

primi 105 lei pentru fiecare caz monitorizat, in baza unui contract civil ce urmeaza 

a fi incheiat. 

 

Ministerul Sanatatii (MS) a transmis, ulterior adoptarii actului normativ, noi 

precizari cu privire la procedurile care trebuie urmate: 

 

"Persoanele care prezinta simptome specifice COVID-19 raman la domiciliu pana 

la primirea rezultatului testului care confirma sau infirma diagnosticul de COVID-

19. In cazul in care diagnosticul este infirmat, pacientul va primi de la medicul de 

familie concediu medical pana la remedierea problemelor de sanatate. In cazul in 

care testarea confirma ca persoana este infectata cu COVID-19, dar nu prezinta 

simptome sau manifesta o forma usoara a bolii, poate ramane izolata la domiciliu, 

in monitorizarea medicului de familie, fara a mai fi necesara evaluarea unui medic 

specialist si va primi concediu medical de la medicul de familie", potrivit MS. 

"Persoanele fara simptome care se testeaza, iar testul este pozitiv, de asemenea, pot 

ramane in monitorizarea medicului de familie, care le acorda concediu medical 

pentru perioada de izolare. Persoanele pentru care DSP instituie masura 

carantinarii (contact direct cu persona infectata sau vine din zona rosie) vor primi 

concediu medical de carantinare de la medicul de familie, in baza deciziei DSP", 

conform autoritatilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Evazionistii din turismul rural, marii castigatori ai pandemiei. Turistii, 

complici la infractiune 

Turismul rural a fost marele castigator al anului 2020, avand in vedere ca restul 

sectoarelor din aceasta industrie au incasat o lovitura grea. Cu toate acestea, in 

acest sector, si mai marii castigatori au fost cei cu pensiuni neinregistrate, care au 

https://ziare.com/social/izolare/
https://ziare.com/vacanta/pensiuni/
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facut evaziune, spune consultantul in turism Traian Badulescu. 

 

 

Acesta afirma ca, la nivel national, capacitatea de cazare, de la cele mai mici pana 

la cele mai mari unitati, este de aproape 400.000 de locuri. Dintre acestea, 

specialistul estimeaza ca undeva la 50.000 se afla in turismul rural si sunt 

nefiscalizate. 

 

Intrebat de aceasta problema, la un eveniment despre turismul rural, secretarul de 

stat pe turism Razvan Pirjol nu a dorit sa raspunda intrebarilor Ziare.com, 

catalogand intrebarile drept "neavenite". 

 

Pe de alta parte, Badulescu face un calcul si estimeaza ca la un pret mediu de 80 de 

lei pe camera, daca in toata aceasta perioada de pandemie toate cele 50.000 de 

camere au fost ocupate macar 30 de zile, suma nefiscalizata care a s-a dus "la 

negru" se ridica la 120 de milioane de lei. 

 

Turistii sunt complici la infractiune 

 

"Atentie, aici nu vorbim de unitati de cazare care fac parte din asociatii, patronate 

si alte organizatii precum A.N.T.R.E.C., ci de cazari clandestine, daca le putem 

spune asa. In cazul acestor pensiuni si apartamente, turistii sunt complici la 

infractiune, pentru ca aleg sa nu ceara bon si, mai mult, acestia fac si recomandari 

prietenilor, perpetuand evaziunea fiscala la nivel national", a declarat consultantul 

in turism. 

Potrivit specialistului, "infratirea la evaziune" are o explicatie, dar tot nu este o 

scuza. "Imediat dupa ce am stat in izolare timp de doua luni, lumea a dorit cu orice 

pret sa iasa sa se plimbe. Teama ca ar putea intra din nou in izolare si ca nu vor 

apuca sa se relaxeze i-a facut sa se indrepte catre primele structuri de cazare pe 

care le-au gasit online. Asa s-a ajuns la un turism nefiscalizat destul de mare", mai 

spus Badulescu. 

 

Agentiile de turism inca mai merg pe stilul clasic de a face afaceri, cel offline, si 

nu mai sunt atat de la indemana turistilor, mai ales al celor tineri care sunt obsedati 

https://ziare.com/vacanta/turism/
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de rapiditate. 

 

 

"In plus, la agentiile de turism nu vei gasi niciodata a stuctura de cazare 

neinregistrata la ministerul Turismului, pentru ca agentia respectiva si-ar putea 

pierde licenta. Dar alte platforme care nu au sediu in Romania sau spun ca nu fac 

turism, ci doar promovare, nu au nicio problema in a permite structurilor 

neautorizate sa faca turism", a mai spus expertul. 

Regulile de siguranta nu sunt respectate 

 

Acesta afirma ca preturile mai mici ale evazionistilor sunt mult mai atragatoare 

pentru turistii fara pretentii. "Au preturi ceva mai joase, pentru ca nici nu au costuri 

crescute, cu implementarea masurilor de siguranta. Asa ca daca mergi la o astfel de 

pensiune, mergi pe riscul tau. Ca pensiune autorizata trebuie sa respecti anumite 

reguli care tin de siguranta turistului. Pe cand, la celelalte, nu se pune problema de 

asa ceva", a mai declarat Badulescu. 

 

Consultantul in turism este de parere ca este nevoie de un val de controale 

inopinate pentru a-i gasi pe cei care fac evaziune, dar de asemenea crede ca, la 

nivel local, autoritatile cunosc situatia, si slabe sanse de izbanda. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Lucian Bode, ministrul transporturilor: Am vești bune pentru șoferii 

români! 

Lucian Bode, ministrul transporturilor, a declarat duminică la Digi24 că are vești 

bune pentru șoferii români și a enumerat mai multe proiecte de infrastructură 

rutieră care vor fi inaugurate până la sfârșitul acestui an. Ministrul a spus că are 

speranțe ca până la sfârșitul anului să poată fi inaugurat și primul tronson 

de autostradă din Moldova. 

„Îmi doresc să terminăm tot ce am început și care are un progres fizic de peste 90 

la sută - variante ocolitoare, drumuri naționale. Eu cred că anul 2020 va fi anul în 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/16-kilometri-din-autostrada-moldovei-aproape-gata-cand-s-ar-putea-circula-pe-ei-1358324
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care vom putea spune că s-au construit autostrăzi în România, iar perioada 

2021-2024 va fi perioada în care infrastructura de transport se va dezvolta și va fi 

coloana vertebrală pe care se va ridica economia acestei țări”, a spus Lucian Bode. 

„În România, să finalizezi un proiect de infrastructură mare la timp este ceva ieșit 

din comun. Dacă, eventual, reușești să-l finalizezi înainte de termen putem spune 

că este un miracol. Dar nu este un miracol”, a mai declarat ministrul 

transporturilor, duminică, la Digi24. 

Râșnov-Cristian, varianta ocolitoare Bacău, Sebeș-Turda lotul 1, varianta 

ocolitoare Rădăuți, varianta ocolitoare Secuieni Bihor sunt printre proiectele de 

infrastructură rutieră care vor fi gata până la sfârșitul acestui an, dă asigurări 

ministrul transporturilor, Lucian Bode. 

Lucian Bode: 2020, anul construcției de autostrăzi în România 

El a reamintit că în primăvară declara că anul 2020 va fi anul construcției de 

autostrăzi în România. 

„Mi-am bazat atunci această afirmație pe câteva argumente: ieșisem atunci din 

starea de urgență, în 15 mai, cu toate marile șantiere menținute deschise în 

pandemie. În această perioadă dificilă de pandemie am reușit să dăm noi ordine de 

șantiere, începând astfel lucrările pe autostrada Sibiu-Pitești sau pe autostrada 

Transilvania, pentru 105 kilometri de autostradă și drum expres am dat ordine de 

începere noi. Tot în această perioadă, am terminat noi contracte de proiectare și 

execuție pentru aproximativ 450 de kilometri de autostrăzi, drum expres și variante 

ocolitoare, intrând astfel pe o traiectorie ireversibilă de implementări”, a declarat 

Lucian Bode la Digi24. 

Ministrul susține că România a atins un maxim istoric la 9 luni în ceea ce privește 

investițiile publice din ultimii zece ani - 30 de miliarde de lei. Eurostat a constatat 

că avem o creștere de 12,4 la sută în construcții, iar 50 la sută din această creștere o 

datorăm construcțiilor inginerești - autostrăzi, drumuri expres, variante ocolitoare, 

a punctat Bode. 

Situația autostrăzii Sebeș-Turda 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/cati-kilometri-de-autostrada-vor-fi-gata-in-2020-ministrul-transporturilor-anunta-pe-ce-drumuri-noi-vom-merge-in-acest-an-1313201
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În legătură cu Sebeș-Turda, lotul 1, cei 17 km, conform contractului, trebuiau să 

fie finalizați în 2018. În acest moment, progresul fizic este de peste 95 la sută.  În 

condițiile în care vom avea cel puțin 25 de zile fără intemperii, în condiții meteo 

favorabile, cei 17 km de autostradă din Sebeș - Turda vor fi dați în trafic, spune 

ministrul. 

„De asemenea, Râșnov-Cristian, sunt 10 kilometri din Comarnic-Brașov, au 

termen de finalizare în acest an, se vor finaliza în acest an!” - asigură ministrul. 

Nu este un miracol  să terminăm înainte de termen!  

„Nu este un miracol să terminăm înainte de termen. Este normalitatea la care 

tindem de foarte mult timp”, a punctat Lucian Bode.  

În acest sens, el a dat și exemplul variantei ocolitoare Bacău. „Aici avem 31 de 

kilometri, din care 17 km în regim de autostradă. Au termen de finalizare 

ianuarie 2022. Am dat în trafic la începutul lunii septembrie 7 km din drumul 

național, legătura spre Onești, iar cei 17 km de autostradă au în acest moment un 

progres fizic de peste 95 la sută. Asta îmi dă speranță că până la sfârșitul anului 

putem inaugura primul tronson de autostradă din Moldova!”, a afirmat 

ministrul transporturilor. 

„De asemenea, drumul expres Craiova-Pitești, cu tronsonul 2, cu cele două 

variante ocolitoare, de la Balș și de la Slatina, 41 de km, în acest moment au un 

progres fizic de peste 55 la sută. Și aici vorbim despre un constructor român, la 

fel ca și la Râșnov-Cristian, și la varianta ocolitoare Bacău este același constructor, 

care a reușit să depășească progresul fizic din contract și va termina această 

lucrare, cu cele două centuri ocolitoare, Balș și Slatina, înainte de termenul 

stabilit în contract, și anume decembrie 2021”, a arătat Lucian Bode. 

Ce se întâmplă cu Centura Capitalei 

Ministrul transporturilor a fost întrebat și despre situația Centurii București. 

„Inelul de centură a Capitalei are 102 km. Sectorul de sud are trei tronsoane, total 

52 de km. 

Tronsonul 1 are termen de predare a proiectului tehnic și vom emite ordinul de 

începere a lucrărilor până la sfârșitul anului. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/autoritatile-spera-sa-dea-in-folosinta-un-tronson-din-autostrada-sebes-turda-ce-arata-o-filmare-aeriana-despre-stadiul-lucrarilor-1388012
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/mini-cadou-de-craciun-o-bucatica-din-autostrada-brasov-comarnic-ar-putea-fi-gata-inainte-de-termenul-prevazut-in-contract-1385394
https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/lucrari-in-avans-fata-de-graficul-asumat-la-o-autostrada-din-romania-1381477
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/primul-lot-din-autostrada-ford-prinde-contur-lucrari-de-asfaltare-la-drumul-expres-craiova-pitesti-1388977
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La tronsonul 2 au început lucrările pe o secțiune și vom da ordin de începere și pe 

diferența de 14 km, dar din păcate, pe tronsonul 3, antreprenorul nu a predat 

proiectul la timp, i-am aplicat o penalitate, sperăm să se trezească și să avem toate 

cele trei tronsoane în lucru până la sfârșitul acestui an. 

În ceea ce privește sectorul de nord, cu cei 50 de km, avem un tronson pentru care 

am semnat contractul de proiectare și execuție și trei tronsoane licitate, dar care se 

află în perioada de contestație, din păcate, toate trei”, a explicat Lucian Bode. 

„Noi ne-am propus ca până în 2023 inelul de centură al Bucureștiului, la profil 

de autostradă, să fie finalizat ca parte componentă a coridorului principal 

pan-european Constanța-București-Pitești-Sibiu-Nădlac”, a încheiat ministrul 

transporturilor. 

(Sursa: Digi 24) 

  

 Fiul, fiica și ginerele vicepreședintelui Curții de Conturi Niculae Bădălău fac 

afaceri cu statul, iar contractele sunt verificate tot de membri ai PSD  

Lider cu rang înalt al celei mai extinse și importante instituții din România care se 

ocupă de verificarea felului în care este cheltuit banul public, fostul senator 

Niculae Bădălău, actual vicepreședinte al Curții de Conturi, are întreaga familie 

implicată în contracte bănoase cu statul român.  

Unul dintre cele mai sărace și subdezvoltate județe ale României, județul Giurgiu, 

se străduiește să atragă fonduri europene, în plină pandemie, pentru extinderea 

spitalului din Bolintin-Vale, un oraș mărunt de provincie.   

Numai că banii, aproximativ 1.300.000 de euro, ajung la o firmă care, după ani 

întregi de inactivitate, ajunge să câștige contracte grele cu primăriile din județ, 

după ce la conducerea ei se instalează un tânăr absolvent al Facultății de Științe 

Economice al Universității “Spiru Haret”: Răzvan-Alexandru Marica.   

Bani pentru Sănătate  

Astfel, în miezul pandemiei, la 23 aprilie, Primăria Bolintin-Vale condusă de 

social-democratul Daniel Trăistaru a publicat un anunț de participare simplificat 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/transporturi/asezarile-dacice-intarzie-centura-capitalei-arheolog-situl-este-foarte-important-lucrarile-la-autostrada-0-vor-fi-oprite-1364665
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/romania-va-avea-1000-de-kilometri-noi-de-autostrada-si-drum-expres-ministrul-transporturilor-pana-in-2024-pot-fi-gata-1384803
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care vizează “reabilitarea, modernizarea, extinderea și dotarea Ambulatoriului 

Spitalului Orășenesc Bolintin-Vale”.   

Lucrările de modernizare a spitalului sunt finanțate din bani europeni, prin 

Programul Operațional Regional – POR, iar valoarea totală a contractului este de 

6.654.082 lei, adică în jur de 1.300.000 de euro.   

Conform paginii de prezentare a proiectului, acesta face parte din Programul 

Operațional 2014-2020, Axa prioritară 8 – Dezvoltarea infrastructurii de sănătate și 

sociale, Prioritatea de investiții 8.1.A – Ambulatorii.  Valoarea totală a proiectului 

este de 12.898.950 lei, dintre care 7.489.891 sunt fonduri europene 

nerambursabile.  

Autorii proiectului scriu că modernizarea ambulatoriului are drept scop: “creșterea 

accesibilității serviciilor medicale pentru locuitorii din orașul Bolintin-Vale, 

inclusiv populația din zonele urbane marginalizate.”. Pentru îndeplinirea acestui 

obiectiv, primăria intenționează să extindă două dintre cele patru corpuri de clădire 

din cadrul spitalului, dar și să amenajeze spații verzi, alei pietonale și o parcare.   

Este unul dintre proiectele cele mai importante ale primarului social-democrat 

Daniel Trăistaru, de profesie inspector în construcții. Proiectul are un impact real 

în viața bolintinenilor și apare în an electoral.   

În cele din urmă, Trăistaru câștigă un nou mandat la Bolintin-Vale, sprijinit fiind și 

de Niculae Bădălău care, conform relatărilor din presă, se amestecă în campania 

electorală și îl atacă pe principalul contracandidat al acestuia. Daniel Trăistaru, 

primar Bolintin-Vale.  

O învățătoare care se apucă de construcții și un absolvent de succes   

Povestea firmei din Giurgiu care astăzi modernizează spitalul din Bolintin-Vale 

începe în 1994, când este înființată și, multă vreme, funcționează fără niciun 

angajat.  Spitalul din Bolintin-Vale La început, patroana firmei este o învățătoare 

din comuna Malu Spart care, aparent, intenționează să se reprofileze și să se apuce 

de “lucrări de construcții a proiectelor utilitare pentru fluide” – o reconversie 

profesională de succes.  
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nvățătoarea transformată în patroană se numește Rodica Bădălău și este soția 

liderului PSD Nicolae Bădălău.  

 

O firmă pe hârtie începe să aibă mare succes  

Mai târziu, firma trece prin mâinile altor asociați pentru ca, în 2017, să ajungă în 

mâinile absolventului de Științe Economice care, din 2015, lucrase ca “funcționar 

administrativ”.   

Micul funcționar pare însă să se ridice și, în doi ani, reușește să preia firma 

integral. Povestea de succes a societății nu se oprește aici.   

Bărbatul angajează opt persoane, după ce, ani de zile, firma funcționase doar pe 

hârtie, cu zero angajați și începe să participe la licitații pentru contracte cu statul, 

dintre care câștigă câteva, de ordinul milioanelor de lei, toate în județul Giurgiu.   

În 2019, atrage bani europeni – în jur de un milion de lei – pentru utilaje, iar anul 

ăsta, în plină pandemie, își arondează două contracte însumând aproape două 

milioane de euro, ambele în Bolintin-Vale. Unul – pentru amenajarea parcului din 

localitate, al doilea – pentru extinderea și refacerea spitalului din oraș.   

Când s-a căsătorit cu fata lui Bădălău, au apărut contractele cu statul  

Firma despre care vorbim se numește Samby Impex SRL, iar unicul său asociat 

este Răzvan-Alexandru Marica.   

Ascensiunea în afaceri a lui Marica se leagă de perioada în care o cunoaște pe fiica 

unuia dintre cei mai importanți și controversați lideri PSD, Niculae Bădălău. În 

2017, când deja se vorbește despre căsătoria celor doi, Marica preia firma integral 

și, de atunci, încep și primele contracte cu statul.  

Învățătoarea căreia îi aparținuse, la începutul anilor 2000, această firmă este chiar 

Rodica Bădălău, soția liderului PSD, iar ulterior, angajarea lui Marica la Samby 

Impex SRL și felul în care îi sunt cedate acțiunile indică faptul că societatea fusese 

tot timpul a familiei.   

O altă firmă legată de Bădălău: General Building International SRL  
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Nu este singura firmă asociată cu Niculae Bădălău care prosperă – în iulie 2019, 

firma General Building International SRL, pe care senatorul Bădălău a 

împrumutat-o cu 204.700 de lei, conform declarației sale de avere, a obținut un 

contract de 18.411.799 lei cu comuna Roata de Jos pentru “modernizarea unor 

drumuri de interes local”.  

 General Building Internațional îi aparține, în acte, lui Grigore Dumitru, consilier 

județean PSD la Consiliul Județean Giurgiu din partea PSD, aflat la al doilea 

mandat.  La fel ca Marica, el a lucrat întâi ca simplu șef de serviciu în firmă, după 

care i-au fost cedate acțiunile, în 2019, conform datelor din Monitorul Oficial.   

Cedentul a fost Radu-Gabriel Bădălău, fiul politicianului Niculae Bădălău.   

În prezent, Dumitru este atât consilier județean, cât și administrator al firmei 

amintite – fapt incriminat de legislația care reglementează incompatibilitățile.  

Dar și soția lui e acolo, în domeniul public. Ca și fratele ginerelui politicianului 

Nicolae Bădălău. Mergând pe ruta acestor afaceri de familie descoperi că numirile 

de la stat au ajuns rezultatul unei proceduri în care se regăsesc, legați mână de 

mână, oameni ai intereselor comune.   

Concret: soția consilierului județean Dumitru este angajată la DGASPC Giurgiu, 

loc în care, pe un post de director general adjunct, îl regăsim și pe fratele lui 

Răzvan-Alexandru Marica, Ștefan Ciprian Marica.  

N.B.G. SRL, a treia firmă, aparține băiatului lui Nicolae Bădălău  

În sfârșit, cea de-a treia firmă implicată în afaceri cu statul și asociată cu familia 

Bădălău este N.B.G. SRL, care îi aparține lui Radu-Gabriel Bădălău, fiul 

politicianului.  Radu-Gabriel Bădălău.  

Fiul lui Niculae Bădălău apare ca acționar/asociat la alte trei firme, inclusiv la un 

post de radio local din Giurgiu, Radio Valahia.   

N.B.G. SRL este una dintre firmele despre care presa a scris, de-a lungul vremii, că 

a obținut numeroase contracte cu statul, din vremea în care chiar actualul 

vicepreședinte al Curții de Conturi o conducea. În 2012, fostul senator PSD a cedat 

acțiunile ambilor copii, Sabinei Bădălău și lui Radu-Gabriel Bădălău.   
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În 2013, presa scria despre faptul că Bădălău ar fi fost vizat de ANI pentru firmele 

sale de familie, însă ex-senatorul a scăpat de acuzații.  

În iunie anul acesta, ziarul Puterea a publicat o anchetă preluată între timp și de 

alte publicații despre contractele prin PNDL obținute de firmele familiei Bădălău.  

Între timp, materialul a dispărut de pe site, dar a rămas în mediul online, preluat 

fiind de alte ziare.  

Ancheta vorbește despre milioanele de euro obținute de firmele familiei Bădălău și 

ale unor apropiați ai acestora, din contracte prin Programul Național de Dezvoltare 

Locală inițiat de Liviu Dragnea.   

Lupul, paznic la oi   

În iunie 2020, Parlamentul l-a votat pe Niculae Bădălău pentru un post de 

vicepreședinte la cea mai importantă instituție care se ocupă de verificarea modului 

în care sunt cheltuiți banii publici – Curtea de Conturi.   

La data respectivă, întrebat ce îl califică pentru această funcție, Bădălău a pomenit 

despre un doctorat în economie pe care însă nu a menționat unde l-a obținut.  

Într-adevăr, baza de date a Bibliotecii Naționale indică faptul că Niculae Bădălău 

este autorul unei teze de doctorat cu titlul “Managementul administrației publice”, 

apărută în 2013, la Universitatea Valahia din Târgoviște.   

Contactat de Libertatea, primarul orașului Bolintin-Vale, Daniel Trăistaru, ne-a 

declarat că toate achizițiile au fost făcute cu respectarea legii și că nu ar fi putut 

împiedica participarea firmei lui Marica la procedură.   

Trăistaru ne-a facilitat și o discuție cu șefa Direcției Achiziții din cadrul primăriei, 

Ana-Maria Bobe, care să ne furnizeze explicații suplimentare.  

Bobe ne-a transmis că, la licitația pentru modernizarea spitalului, au fost trei 

participanți, iar ofertele au fost depuse pentru verificare la Agenția pentru 

Dezvoltare Regională Sud-Muntenia. “Nu cred că sunt nereguli în evaluarea 

realizată de primărie, am avut și un expert cooptat care s-a ocupat de evaluarea 

acestor oferte, nu am avut niciodată niciun fel de probleme”.   
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Întrebată dacă Samby Impex SRL a arătat, în cadrul ofertei, că are experiență în 

zona modernizării de spitale, Ana-Maria Bobe a răspuns că oferta firmei nu este 

publică, dar că, într-adevăr, era cerută experiența și firmele au făcut dovada acestei 

experiențe.   

Organismul care verifică achizițiile, condus tot de membri de partid   

Agenția Regională Sud-Muntenia, organismul care se ocupă de verificarea acestor 

proiecte, are și el o oonducere puternic politizată.   

În 2020, conform paginii web a ADR Sud-Muntenia, președintele Consiliului 

pentru Dezvoltare Regională Sud Muntenia este Dănuț Cristescu, șeful CJ 

Teleorman. Din componența acestui consiliu face parte și bunul prieten al lui 

Niculae Bădălău, Marian Mina.   

Directorul Agenției, Liviu Mușat, este membru vechi al PSD, iar numele său apare 

pe lista partidului pentru alegerile parlamentare pentru un loc eligibil de senator, în 

județul Călărași.   

Firma spune că ”nu are nicio legătură” politicianul cu afacerile ei cu statul  

Contactați de Libertatea, reprezentanții firmei deținute de Răzvan-Alexandru 

Marica ne-au transmis că: “nu are nicio legătură” succesul în afaceri al societății cu 

legătura de rudenie dintre actualul patron și Niculae Bădălău.   

În declarațiile de interese ale lui Niculae Bădălău din ultimii doi ani, singurele 

contracte menționate sunt cele ale firmei Ballroom Saga SRL, deținută de fiica sa, 

cu o școală din Bolintin-Deal și una din Bolintin-Vale pentru servicii de catering.   

Legătura cu fostul premier Tudose  

Anul acesta, presa a relatat și că, tot în Giurgiu, o firmă deținută de fostul premier 

Mihai Tudose a câștigat un contract cu Consiliul Județean condus de Marian Mina 

pentru asfaltarea de drumuri, însă, la fața locului, jurnaliștii au identificat mașinile 

aparținând firmei lui Radu-Gabriel Bădălău, N.B.G. SRL. 

(Sursa: libertatea.ro) 
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 Garda de Mediu a identificat posibila sursă de poluare din București și Ilfov 

din noaptea de sâmbătă: O topitorie 

Garda Naţională de Mediu spune că ar fi identificat posibila sursă de poluare a 

aerului, ce a dus la înregistrarea unor valori peste medie ale poluanţilor în zona 

București-Ilfov, în noaptea de sâmbătă spre duminică, şi anume o topitorie ce nu 

funcţiona în perioada controlului, dar pentru care fusese aplicată anterior o 

sancţiune. „În acest caz a fost propusă şi întocmirea unui de dosar penal”, transmite 

Garda de Mediu. 

 

Anterior, în cursul zilei de Duminică, Ministerul Mediului a comunicat că, sâmbătă 

noaptea, valoarea concentrațiilor de PM2,5 raportată la cea a PM10 (aprox 80%) 

indică existența unor procese de ardere desfășurate la începutul serii, dar că nu ar fi 

fost depășite valorile limită. 

 

Ministerul mai spunea că Garda de Mediu a făcut controale pentru identificarea 

unor arderi ilegale, însă nu a fost semnalat niciun incident. 

 

Ce spune acum Garda de Mediu 

 În urma informaţiilor apărute în mediul online referitoare la depăşiri ale 

principalilor parametri de calitate ale aerului înregistrate de reţelele 

alternative de senzori, echipele de permanentă ale Gărzii Naţionale de Mediu 

din cadrul comisariatelor Ilfov şi Bucureşti au controlat în cursul nopţilor de 

23 spre 24 şi 24 spre 25 octombrie, zonele unde senzorii de măsurare a 

calităţii aerului arătau depăşiri foarte mari, Militari, Bragadiru, Rahova și 

Colentina. 

 În urma verificărilor, echipa de permanentă a comisariatului judeţean Ilfov a 

identificat o posibilă sursă de poluare, o topitorie care însă nu funcţiona în 

perioada controlului, aceasta fiind sancţionată anterior de către reprezentaţii 

GNM- CJ Ilfov. In acest caz a fost propusă şi întocmirea unui de dosar 

penal. 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24374647-ministerul-mediului-valoarea-concentratiilor-poluare-indica-existenta-unor-procese-ardere-desfasurate-inceputul-serii-capitala-valori-ridicate-fost-toata-tara.htm
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 Ulterior comisarii GNM s-au deplasat în zona Sintești-Ilfov, în apropiere de 

Str. Zlătari, unde s-a constatat un miros foarte puternic. Nu s-a putut 

identifica în perioada controlului sursa exactă de poluare. 

 În urma informaţiilor primite de la staţiile oficiale de monitorizare a aerului 

reiese că, în cursul nopții de 24/25 octombrie (aproximativ între orele 20-24) 

concentrațiile poluanților monitorizați în cadrul RNMCA au înregistrat 

creşteri la aproape toate staţiile de monitorizare. Valoarea concentraţiilor de 

PM 2,5 raportată la cea a PM 10 (aprox 80%) indică existenţa unor procese 

de ardere desfăşurate la începutul serii, creşterea concentraţiilor fiind 

favorizată de dispersia deficitară a poluanţilor (calm atmosferic aproape total 

instaurat de la ora 18.00). 

 Nu au fost depăşite valorile limita, cu excepţia PM 10 unde concentraţia 

medie zilnică a depăşit valorile limita la staţiile B6 (60 micrograme/mc) şi 

B1 (55 micrograme/mc). Aceste valori vor fi validate ulterior de 

măsurătorile realizate gravimetric, prin metoda de referinţă. Evoluţia 

concentraţiilor (PM10, PM 2,5 NO2, CO, benzen) şi a indicatorilor meteo 

indica posibile cauze traficul rutier şi încălzirea rezidenţială cu lemne din 

zonele periferice Bucureştiului. 

 Deşi emisiile de poluanţi nu au fost semnificative, factorii meteo au 

influenţat dispersia poluanţilor şi au condus la aceste creşteri faţă de zilele 

precedente. 

 Echipele de permanentă ale Gărzii Naţionale de Mediu sunt pregătite să facă 

verificări și în această noapte dacă senzorii vor indica din noi depăşiri ai 

parametrilor calităţii aerului. 

Reamintim că rețelele independente de monitorizare a calității aerului au înregistrat 

sâmbătă noapte, în jurul orei 21.00, depășiri de peste 400 la sută în București, 

pentru poluarea cu PM 2,5 și aproape de 300% pentru poluarea cu PM 10. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 23 octombrie 2020 29 

 

 Premierul Orban, în vizită în Franţa 

Premierul Ludovic Orban se va afla, luni şi marţi, într-o vizită oficială în Franţa, 

unde va avea convorbiri cu omologul francez, Jean Castex, notează Agerpres. 

Potrivit Guvernului, prim-ministrul este însoţit de ministrul Afacerilor Externe, 

Bogdan Aurescu, ministrul Economiei, Virgil Popescu, ministrul Apărării 

Naţionale, Nicolae Ciucă, ministrul Agriculturii, Adrian Oros. 

 

Luni, premierul Orban va avea convorbiri oficiale cu prim-ministrul Republicii 

Franceze, cei doi oficiali urmând să participe şi la o ceremonie de semnare a unor 

documente bilaterale. Ulterior, sunt prevăzute declaraţii de presă comune la Hotel 

de Matignon. 

Tot luni, este programată o întrevedere cu preşedintele Partidului "Les 

Republicains", Christian Jacob, la sediul Ambasadei României de la Paris. 

 

În cadrul vizitei, Ludovic Orban va mai avea întâlniri cu preşedintele Adunării 

Naţionale a Republicii Franceze, Richard Ferrand, cu preşedintele Senatului, 

Gerard Larcher, cu reprezentanţi ai Consiliului întreprinderilor Franţa - România 

din cadrul Mişcării Întreprinderilor din Franţa (MEDEF), precum şi cu 

reprezentanţi ai comunităţii de români din Franţa. 

 

Pe agendă se mai află participarea la reuniunea Consiliului Organizaţiei pentru 

Cooperare şi Dezvoltare Economică şi o întrevedere cu secretarul general al 

OCDE, Angel Gurria. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Ambasada Rusiei la Chisinau acuza Armata Romana ca a ucis zeci de mii de 

oameni in Basarabia 

Ambasada Federatiei Ruse la Chisinau a acuzat Armata Romana ca ar fi ucis zeci 

de mii de oameni in Basarabia. Diplomatii rusi l-au numit pe maresalul Ion 

Antonescu "criminal de razboi" si s-au aratat nedumeriti ca diplomatia romana l-ar 

ridica in slavi pe acesta. 
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Declaratia Ambasadei ruse, transmisa intr-un comunicat de presa, a venit ca reactie 

la afirmatiile facute de diplomatii romani de la Chisinau, in cadrul unei activitati 

dedicate sarbatoririi Zilei Armatei Romane, la Cimitirul de Onoare al Eroilor 

Armatei Romane din Mana, raionul Orhei, care au adus omagiu soldatilor romani, 

scrie Adevarul.ro. 

 

"Am fost nedumeriti de afirmatiile Ambasadei Romaniei in Republica Moldova 

despre "eroii cazuti la datorie pe 14 iulie 1941 pentru eliberarea Basarabiei de 

ocupatia sovietica". Indemnurile reprezentantilor oficiali ai Bucurestiului de a 

pastra "memorie vesnica eroilor" suna cinic. Vrem sa amintim ca cei care l-au slujit 

pe criminalul nazist Antonescu, activitatea caruia a fost condamnata de tribunalele 

de la Nurnberg si Bucuresti si memoria caruia diplomatii romani ne cheama sa o 

pastram vesnic, intr-adevar au lasat dupa ei o mostenire de neuitat. Urmasi a zeci 

de mii de oameni ucisi si chinuiti de agresorii lui Antonescu si calaii lui Alexianu - 

moldoveni, rusi, evrei, gagauzi si bulgari nu vor uita crimele acestor nemernici 

fascisti, care isi justificau crimele prin "lupta pentru reintregire". Putem oare 

considera "lupta pentru reintregire" executiile in masa ale rusilor si evreilor din 

Transnistria de catre administratia romana de ocupatie? Sau poate "lupta pentru 

reintregire" a fost participarea soldatilor romani de partea lui Hitler in lupta de la 

Staliningrad?", se spune intr-un comunicat de presa al Ambasadei ruse. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Nave românești care fac parte din misiunea FRONTEX, acuzate de practici 

abuzive împotriva imigranților 

Două nave românești aparținând Poliției de Frontieră, care participă la misiuni de 

patrulare la granița Greciei cu Turcia în cadrul misiunii europene FRONTEX, ar fi 

implicate în operațiuni ce încalcă legislația internațională. Una dintre ele a fost 

filmată în timp ce aparent face manevre prin care împinge o barcă cu imigranți 

înapoi în mare, în loc să le acorde ajutor. 

Frontex, agenţia europeană pentru supravegherea frontierelor externe, este 

implicată în mai multe incidente de respingere a unor ambarcaţiuni cu solicitanţi de 

azil care traversau Marea Egee între Turcia şi Grecia.  

https://ziare.com/social/romani/
https://adevarul.ro/moldova/politica/ambasada-rusiei-chisinau-acuza-armata-romana-ucis-mii-oameni-basarabia-executiile-masa-nu-considerate-lupta-unire-1_5f959bd75163ec42713600f0/index.html
https://ziare.com/social/capitala/
https://ziare.com/social/administratia/
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Investigația în acest sens, pentru care s-au folosit surse deschise, mărturii, 

înregistrări video și fotografii, a fost realizată de rețeaua de jurnalism de 

investigație Bellingcat,  în colaborare cu Der Spiegel, Lighthouse Reports, ARD și 

TV Asahi (din Japonia). 

Investigaţiile desfăşurate „arată pentru prima dată că responsabili ai Frontex sunt 

conştienţi de practici ilegale ale gărzilor de coastă greceşti şi sunt, în parte, 

implicaţi ei înşişi în cazuri de refuz”, scrie Der Spiegel. Jurnaliştii susţin că au 

documentat şase cazuri petrecute din aprilie în Marea Egee în care echipe ale 

Frontex cel puţin au asistat fără a reacţiona la direcționarea către Turcia a unor 

ambarcaţiuni cu refugiaţi care se aflau în apele greceşti, o practică ilegală, scrie 

AFP, preluată de Agerpres. 

Imagini compromițătoare cu o navă românească 

Faptele de care sunt acuzate navele românești s-au petrecut în iunie și august anul 

acesta, în Marea Egee. Astfel, personalul Frontex, printre care și cel de pe două 

nave românești aflate în patrulă la momentele respective, pare să fie implicat direct 

în manevre de descurajare a solicitanților de azil să ajungă la mal (așa-

numitele „illegal pushbacks”). Mai mult, românii par să refuze să salveze oamenii 

din bărcile aflate în derivă și le pun intenționat viața în pericol prin manevre 

periculoase. 

Conform unei mărturii, nava românească MAI 1102 era la doar câteva sute de 

metri distanță de o barcă cu refugiați, dar a decisă să nu facă nimic, ceea ce 

contrazice flagrant scopul misiunii agenției europene. Incidentul ar fi fost filmat de 

grănicerii turci și raportat de o navă germană a NATO guvernului de la Berlin, însă 

raportul nu a fost făcut public niciodată. 

Există și o altă înregistrare video în care se poate identifica nava MAI 1103, 

ambarcațiune aparținând de asemenea Poliției de Frontieră din România. Potrivit 

imaginilor, nava blochează o barcă cu solicitanți de azil să ajungă pe malul 

grecesc.  

Personalul românesc comunică cu cei aflați în barcă, dar nu le oferă niciun fel de 

asistență, așa cum prevede legislația internațională în astfel de situații. 

https://www.bellingcat.com/news/2020/10/23/frontex-at-fault-european-border-force-complicit-in-illegal-pushbacks/
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/10/24/frontex-implicata-in-mai-multe-cazuri-de-refuz-al-unor-ambarcatiuni-cu-migranti-presa--596932
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Ulterior, nava mărește intenționat viteza în timp ce trece pe lângă barca aflată în 

derivă, o manevră ce creează valuri și le pune viața în pericol celor aflați în 

ambarcațiune, după care se retrag de la fața locului, lăsându-i pe grănicerii eleni să 

se ocupe mai departe de situație. 

Reacția Poliției de Frontieră 

Radio Europa Liberă, care relatează pe larg despre această investigație 

internațională, a contactat Poliția de Frontieră pentru a cere o reacție.  Poliția de 

Frontieră a confirmat că România a avut două nave prezente în zonă în această 

perioadă, însă s-a rezumat în a scoate în evidență „aprecierea din partea înalților 

oficiali europeni” de care se bucură echipajele românești, fără să comenteze 

acuzațiile de încălcare a legislației internaționale. 

Poliția de Frontieră a refuzat să menționeze dacă cele două incidente în care au fost 

implicate navele românești au fost raportate sau nu la București sau dacă a existat o 

anchetă internă în acest sens, precizează Europa Liberă. 

Reacția misiunii Frontex 

La rândul său, misiunea Frontex nu a comentat cazurile semnalate de jurnalişti, 

menţionează Der Spiegel, dar a declarat că agenţii săi operează în baza unui cod de 

conduită în materie de drepturile omului şi respectă interdicţia de a respinge 

ambarcaţiunile cu migranţi. 

Fără a menţiona investigația de presă, Frontex a anunţat vineri seară pe contul său 

de Twitter că este „în contact au autorităţile greceşti în legătură cu incidente pe 

mare din ultimele luni” şi anunță că Atena a deschis „o anchetă internă”. Frontex 

acţionează „cu respectarea drepturilor fundamentale şi a legii internaţionale”, 

subliniază agenţia pe Twitter. 

Guvernul conservator grec a respins mereu acuzaţiile că ar respinge ambarcaţiunile 

cu migranţi de la frontierele Greciei, acuzații aduse de-a lungul timpului de mai 

multe ONG-uri. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

https://romania.europalibera.org/a/nave-rom%C3%A2ne%C8%99ti-parte-a-misiunii-frontex-din-grecia-acuzate-c%C4%83-%C3%AEmping-migran%C8%9Bii-%C3%AEnapoi-%C3%AEn-mare/30910344.html
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 Negocierile UE-UK pentru acordul comercial post-Brexit se prelungesc până 

miercuri, anunță guvernul britanic 

Negociatorul-șef pentru Brexit din partea Uniunii Europene, Michel Barnier, 

poartă o mască de protecție anti-Covid imprimată cu steagul UE. Foto: Getty 

Images 

Negociatorii-șefi pentru Brexit din partea Regatului Unit și Uniunii Europene au 

anunțat că vor continua negocierile pentru găsirea unui consens în ce privește 

acordul comercial dintre cele două părți până în ziua de miercuri, a transmis 

Downing Street Nr. 10, citat de BBC. 

Michel Barnier, negociatorul european pentru Brexit, a ajuns la Londra joi, pentru 

a reîncepe negocierile cu David Frost, negociatorul britanic, după ce ele 

ajunseseră din nou la un impas. El ar fi trebuit să revină la Bruxelles duminică, însă 

ambele părți au anunțat că negocierile se vor mai prelungi cu câteva zile. 

Secretarul pentru Irlanda de Nord al guvernului britanic, Brandon Lewis, a declarat 

că extinderea discuțiilor este „un semn bun” că se va ajunge la un acord. „Trebuie 

să ne asigurăm că va fi un acord care funcționează nu doar pentru partenerii noștri 

europeni, dar și pentru Regatul Unit”, a adăugat el. 

Regatul Unit a părăsit Uniunea Europeană în 31 ianuarie, însă încă se află în 

perioada de tranziție post-Brexit în care se supune regulilor pieței unice. În această 

perioadă, care se va termina la 1 ianuarie 2021, UE și UK trebuie să negocieze un 

acord comercial. 

Dacă nu se va ajunge la un consens în privința unui acord, atunci relația comercială 

va fi guvernată doar de regluli Organizației Mondiale a Comerțului. Criticii afirmă 

că un astfel de scenariu va duce la dificultăți pentru afaceriști și economie, însă 

guvernul britanic insistă că Regatul va prospera, chiar și în aceste condiții. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 

 

https://www.bbc.com/news/uk-politics-54681400?xtor=AL-72-%5Bpartner%5D-%5Bbbc.news.twitter%5D-%5Bheadline%5D-%5Bnews%5D-%5Bbizdev%5D-%5Bisapi%5D&at_custom3=%40BBCNews&at_custom4=E08DCEAA-16B0-11EB-BB47-45F04744363C&at_medium=custom7&at_campaign=64&at_custom2=twitter&at_custom1=%5Bpost+type%5D
https://www.digi24.ro/stiri/externe/dupa-ce-toate-discutiile-anterioare-au-esuat-ue-si-uk-revin-pentru-ultima-oara-la-masa-negocierilor-pentru-un-acord-post-brexit-1388583
https://www.digi24.ro/stiri/externe/dupa-ce-toate-discutiile-anterioare-au-esuat-ue-si-uk-revin-pentru-ultima-oara-la-masa-negocierilor-pentru-un-acord-post-brexit-1388583
https://www.digi24.ro/stiri/externe/boris-johnson-uk-se-pregateste-de-brexit-fara-acord-europenii-sa-ne-caute-ei-cand-isi-vor-schimba-abordarea-1385679


CNSLR Fratia | Revista Presei 23 octombrie 2020 34 

 

 Lidera opozitiei din Belarus: Luni incepe greva nationala pentru demisia 

presedintelui Lukasenko 

Lidera opozitiei din Belarus, Svetlana Tihanovskaia, a declarat, duminica, ca luni 

va fi declansata o greva la nivel national, dupa ce guvernul presedintelui Alexandr 

Lukasenko a raspuns in forta la protestele care cer demisia acestuia, transmite 

Reuters. 

 

Tihanovskaia ii daduse anterior un ultimatum presedintelui, sa demisioneze pana 

duminica noaptea, avertizand ca in caz contrar va declansa o greva la nivel 

national. 

 

"Regimul a demonstrat inca o data belarusilor ca singurul lucru de care este capabil 

este folosirea fortei. Acesta este motivul pentru care maine, 26 octombrie, va 

incepe greva nationala", a afirmat Tihanovskaia intr-un comunicat. 

 

Politia din Belarus s-a folosit duminica de grenade paralizante impotriva 

protestatarilor, in conditiile in care zeci de mii de oameni au demonstrat din nou in 

fata Palatului Independentei din capitala Minsk, cerand demisia presedintelui 

Lukasenko. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/europa/belarus/

